

expended for this purpose, if capitalized would go far towards erecting suitable buildings in a more suitable locality. He had no hesitation in stating that the proper place for them would be in Montreal, (cries of hear, hear, and no, no). That position would suit both the Maritime Provinces and the other parts of the Dominion.

**Hon. Mr. Skead**—How would it suit British Columbia and the Northwest?

**Hon. Mr. Botsford**—It would be on the great lines of steam and water communication. He did not wish to go into a lengthy argument, but he thought it desirable that the question should come before the House, as it was one which forced itself upon the consideration of the public, in consequence of the large annual expenditure required in connection with the present buildings. He thought the hon. members of the Government would agree with him, that having the seat of Government at Montreal would be a convenient place.

**Hon. Mr. Campbell**—By no means, the Government do not admit that.

**Hon. Mr. Botsford**—The members of the Government are not found to remain very long in Ottawa after the prorogation of Parliament. Very large sums of money have been expended here, and great accommodation has been afforded for the purpose for which these buildings have been erected, but if it is found to be to the public detriment to expend such large sums of money annually, and if it can be shown that the proceeds of these buildings can be made available for more suitable buildings in a better situation, it becomes a matter well worthy of our consideration. He had heard it mentioned by a person who seemed to be well informed, that a religious society, with ample means, would give a large amount for these buildings.

**Hon. Mr. Campbell**—What society?

**Hon. Mr. Botsford**—A religious society. Then there are other ways in which these buildings may be made available. They might be used for an agricultural college, or military school. He was quite certain that the Minister of Militia could establish a military institution here, which would compare favourably with West Point. If it cannot be made available for this purpose, it has been suggested that it can be used for a great industrial penitentiary, or lunatic asylum, (laughter.) The feeling in the

construction d'édifices adéquats dans une localité mieux choisie. Il n'hésite pas à dire que l'emplacement idéal serait Montréal. (Bravos et protestations.) Cette situation conviendrait à la fois aux Provinces Maritimes et aux autres régions de la Puissance.

**L'honorable M. Skead**: Dans quelle mesure cela conviendrait-il à la Colombie-Britannique et au Nord-Ouest?

**L'honorable M. Botsford**: Montréal se trouve sur les grandes voies de communication marines et fluviales et sur le chemin des navires à vapeur. Il (M. Botsford) n'a pas l'intention de se lancer dans une grande discussion mais il considère souhaitable que cette question soit envisagée par le Sénat car c'est une des questions qui s'impose à l'attention du public, à cause des sommes importantes dépensées chaque année pour l'entretien des édifices actuels. Il pense que les membres du Gouvernement reconnaîtront qu'il conviendrait mieux d'établir le siège du Gouvernement à Montréal.

**L'honorable M. Campbell**: Absolument pas, le Gouvernement ne le reconnaît pas.

**L'honorable M. Botsford**: On sait que les membres du Gouvernement ne restent pas très longtemps à Ottawa après la fin de la session parlementaire. De vastes sommes d'argent ont été dépensées ici, et le rôle que ces édifices doivent jouer a donné lieu à des aménagements importants, mais s'il s'avère que le public souffre de ces dépenses, annuelles importantes, et si l'on peut prouver que ces édifices peuvent être remplacés par d'autres mieux adaptés et mieux situés, cela mérite toute notre attention. Il a entendu une personne, apparemment bien informée, dire qu'une communauté religieuse possédant des fonds importants serait disposée à payer très cher ces édifices.

**L'honorable M. Campbell**: Quelle communauté?

**L'honorable M. Botsford**: Une communauté religieuse. Il y a d'autres façons d'utiliser ces édifices. Ils peuvent abriter un collège d'agriculture, ou une école militaire. M. Botsford est certain que le ministre de la Milice pourrait créer ici une institution militaire dont la valeur dépasserait celle de West Point. Si ce projet était irréalisable, on pourrait, comme cela a été suggéré, en faire un grand pénitencier industriel ou un asile de fous. (Rires.) Le pays souhaite que le Gouvernement ait un